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“Knowledge speaks, but wisdom listens” Jimi Hendrix 
 

SITRUSLEGENDE – AREND VENTER 
Die 2023 CGA Summit se tema was “Remembering our Roots, Forging our Future ". Daar is min in die 
sitrusbedryf wat dieper wortels as vanjaar se Summit Legende nommer twee, Arend Venter, het. Ek het 'n 
week lank probeer om Arend se regte naam te kry  - net om uit te vind dat dit in werklikheid Arend is.  Arend 
het sy lewe aan die sitrusbedryf gewy, en het sy merk in die gereguleerde en gedereguleerde eras gemaak. 
Hy het in 1964 (toe ek vyf jaar oud was) in die tegniese afdeling van die Sitrusbeurs begin. In 1975 was hy 
Bedryfsbestuurder van die Plaaslike Bemarkingsafdeling, en in 1979 Assistent Hoofbestuurder – dit het hom 
'n perspektief op alle aspekte van die sitrusbedryf gegee. 
Na deregulering, het Arend by Dole aangesluit en sy baie kennis en groot netwerk saamgeneem wat hulle 'n 
voorsprong op die kompetisie gegee het. Sy kennis van elke sitrusvariëteit, sy verhoudings met individue, in 
beide die sitrussektor en die breër landbousektor, en sy skerp oog vir detail, het daartoe gelei dat Dole en sy 
bemarkingsplanne van krag tot krag gegaan het. 
Arend was 'n werkverslaafde, en het verwag dat almal om hom dieselfde sou wees. Kollegas beskryf 'n tipiese 
dag saam met Arend: Ontbyt - swart koffie; Oggendvergaderings met produsente; Middagete - geen 
middagete nie; Middag - herhaling van oggendsessie; Laataand  - medium “rare” biefstuk, rooiwyn, dubbel 
espresso; Oornag - mees afgeleë verblyf moontlik wat die naaste aan sy produsente se besoeke die volgende 
dag was; Laat in die nag - neem die dag in sy diktafoon op vir sy “long suffering”assistent om vas te lê (sy 
behoort seker ook 'n Legende te wees). Om saam met Arend te reis was riskant. Die meeste reise het om 5 
uur die oggend begin. 
Arend was 'n mentor vir baie - en diegene wat hy gementor het, toon steeds sy waardes om almal met respek 
te behandel, hard te werk en verhoudings te bou. Hy het altyd gesê dat jy nie alles vir almal kan wees nie, jy 
gaan seker iemand  ontstel - hy was 'n realis. 
Soos die bedryf uit die gereguleerde era gekom het, het Arend rolle in die nuwe strukture wat gevorm is om 
stabiliteit en orde in die bedryf te bring, ingeneem. Hy was die voorsitter van die Sitrusbemarkingsforum van 
2006 tot 2008, het 'n paar stormagtige seë oorleef en toesig oor 'n paar stormagtige vergaderings gehou. 
Arend het dit geniet wat hy gedoen het. Hy het gelewe om te werk. Hy was mal oor die sitrusbedryf. Trouens, 
hy het dit wat hy gedoen het nie as werk beskou nie. Soos hy dit gesien het, as jy iets lief het, dan is dit nie 
werk nie. Hy werk steeds as 'n konsultant in die bedryf. Jy kon Arend ook maklik by vergaderings identifiseer 
aangesien hy altyd sy handelsmerk-leerbaadjie gedra het. 
 
CGA SITRUS SUMMIT  – ASSESSERING 
Dankie aan al daardie afgevaardigdes wat die assesseringsvorm by die onlangse CGA Sitrus Summit voltooi 
het – hierdie assesserings help die 2025 - Summit se reëlingskomitee om te verbeter. As jy nie die vorm 
voltooi het nie, neem asseblief 'n paar minute om die aanlyn-assessering te doen 
https://survey.zohopublic.com/zs/lUzNeE  
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